
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2005-11-24, § 31 

 
 Tid: 24 november 2005 kl 15.00 – 15.45 
   
 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 
   
 Justerat: 2005-12-01 
  

 
 
Leif Rönngren   Berthold Gustavsson  

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Leif Rönngren (s), ordförande 
Hasan Dölek (s) 
Ulf Fridebäck (fp) 
Berthold Gustavsson (m) 
Karin Hanqvist (s) 
Lennart Mikaelsson (kd) 
Gunnar Sandell (s) 
Kajsa Stenfelt (v) 
Anna Wersäll (m) 

 
Ersättare 

 Marianne Ahlgren (fp), tjänstgörande  
Helena Bonnier (m), tjänstgörande 
Maurice Forslund (kd) 
Per Hallerby (fp) 
Gunilla Hansson (s) 
Olivia Hasahya (s) 
Kenneth Nilsson (s) 
Ann-Marie Strömberg (v) 
Jan Tigerström (m) 
Charlotte Unger (mp), tjänstgörande 
Ornina Younan (s), tjänstgörande 

 
Tjänstemän 

 Markdirektören Göran Långsved (§§ 1-17 och 19-31) och nämndsekreteraren Hans 
Engstrand. Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Lars 
Fyrvald, Lennart Gustafsson, Bengt Hjelm, Eva Olsson, Torsten Samuelsson samt 
borgarrådssekreteraren från roteln Petra Nieto. 

 
  

 



  

§ 31 
Ny entré till Nackareservatet från Hammarby Sjöstad samt vissa 
kompletteringar i och intill Hammarbybacken 
Dnr M2005-511-00762 
Bordlagt 22 september 2005 nr 41 och senast 27 oktober 2005 nr 38 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret hade den 6 september 2005 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, 
till vilket hänvisas. I ärendet förelåg även skrivelse från Nätverket Bevara 
Nackareservatet inkommen den 12 oktober 2005. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt 
följande: 
 
1 Marknämnden godkänner redovisningen av planerade kompletteringsarbeten för 
 entréområdet från Hammarby Sjöstad till Nackareservatet i Stockholm stad, 
 gångväg till idrottsplatsen i Hammarbyhöjden samt kompletteringar  av 
 Hammarbybacken bl a för ökad tillgänglighet och användbarhet för barn. 
2 Nämnden godkänner att del av återstående investeringsmedel om ca 15 mnkr 
 från tidigare godkänt anslag för kv Sjöstadsporten får användas för 
 rubricerade åtgärder.  
 
Yrkanden  
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s), ledamoten Kajsa Stenfelt (v) och tjänstgörande 
ersättaren Charlotte Unger (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga M. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt det av 
ordföranden Leif Rönngren m fl (s), ledamoten Kajsa Stenfelt (v) och tjänstgörande 
ersättaren Charlotte Unger (mp) gemensamt framställda yrkandet d v s att i huvudsak 
bifalla kontorets förslag till beslut samt att i övrigt anföra följande: 
 

Det är positivt att Hammarbybacken nu kan utvecklas och friluftsverksamheterna 
komma både närboende och alla Stockholmare till del.  

 
Stadsbyggnadsnämnden har nyligen beviljat bygglov för utbyggnad av en 
barnskidbacke och starta detaljplaneläggning av Hammarbybacken med omnejd i 
syfte att fastställa friluftsverksamheten inklusive skidbacke samt parkmark så att 
spridningskorridor till Årstaskogen säkerställs. De åtgärder som redovisas i detta 
ärende bör stämmas av mot den processen och ändringar göras med beaktande av 
vad stadsdelsnämnden och idrottsnämnden framför, vilket t ex kan gälla förslag 
om stigar och motionsspår. 

 
De ekar som fälls för barnbacken ska kompenseras genom nyplantering av ekar 
söder om ekodukten och åtgärder för att stärka spridningskorridoren västerut mot 
Årstaskogen. Kompensationsåtgärderna ska redovisas i detaljplanearbetet. 

 
Placering av informationstavlor och entréfunktioner för Nackareservatet anpassas 
till de reservatsgränser som fullmäktige beslutar om. 

 
De förorenade massor som läggs upp på den avslutade deponin måste täckas av 



  

ett rent tätskikt för att området ska kunna fungera som det friluftsområde det är 
tänkt att vara. 

 
Reservation 
 
Ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp) och 
Lennart Mikaelsson (kd) samt tjänstgörande ersättarna Marianne Ahlgren (fp) och 
Helena Bonnier (m) enligt kontorets förslag. 

 
 
    Vid protokollet 
    Hans Engstrand 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

 
   Tillhör § 31, bilaga M 
  
   Marknämnden 2005-11-24 
 
   Tillhör ärende nr 31 
 
   Ny entré Nackareservatet från 
   Hammarbybacken … 
 
   Leif Rönngren m fl (s) 
   Kajsa Stenfelt (v) 
   Charlotte Unger (mp) 
 
 

Förslag till beslut 
 
att i huvudsak bifalla kontorets förslag till beslut 
 
samt 
 
att i övrigt anföra följande: 
 

Det är positivt att Hammarbybacken nu kan utvecklas och 
friluftsverksamheterna komma både närboende och alla Stockholmare till 
del.  
 
Stadsbyggnadsnämnden har nyligen beviljat bygglov för utbyggnad av en 
barnskidbacke och  
starta detaljplaneläggning av Hammarbybacken med omnejd i syfte att 
fastställa friluftsverksamheten inklusive skidbacke samt parkmark så att 
spridningskorridor till Årstaskogen säkerställs. De åtgärder som redovisas 
i detta ärende bör stämmas av mot den processen och ändringar göras med 
beaktande av vad stadsdelsnämnden och idrottsnämnden framför, vilket t 
ex kan gälla förslag om stigar och motionsspår. 
 
De ekar som fälls för barnbacken ska kompenseras genom nyplantering av 
ekar söder om ekodukten och åtgärder för att stärka spridningskorridoren 
västerut mot Årstaskogen. Kompensationsåtgärderna ska redovisas i 
detaljplanearbetet. 
 
Placering av informationstavlor och entréfunktioner för Nackareservatet 
anpassas till de reservatsgränser som fullmäktige beslutar om. 
 
De förorenade massor som läggs upp på den avslutade deponin måste 
täckas av ett rent tätskikt för att området ska kunna fungera som det 
friluftsområde det är tänkt att vara. 

 
 


